
1. vydání www.hradeckyvenkov.cz červen 2025

NOVINKY Z VENKOVA
Milá místa a milí lidé. To je Hradecký venkov!

Vážené čtenářky, vážení čtenáři, 

Venkov je často vnímán jako klidné místo, kde se čas
posouvá pomaleji. Jenže když se podíváme blíž, zjistíme, že
právě tady se dějí neuvěřitelné věci. Obce modernizují
školy, opravují kulturní domy, snižují energetickou
náročnost budov a pomáhají svým obyvatelům – a to vše
díky spolupráci, otevřenosti a chuti něco změnit.

Jedním z témat, která dnes rezonují nejen na úrovni státu,
ale i v malých vesnicích, je energetika a soběstačnost. 

Obce přemýšlejí, jak efektivněji využívat energii, jak šetřit
a jak se v budoucnu více spolehnout samy na sebe. I my
hledáme cestu, jak založit energetickou komunitu, jak
sdílet elektřinu mezi obecními budovami nebo pomáhat
domácnostem ohroženým energetickou chudobou.

Věřte, že právě na venkově vzniká spousta chytrých
řešení.  V tomto zpravodaji přinášíme přehled toho, co se 
v našem regionu podařilo – a možná vás to překvapí!

Jana Štěpánková
vedoucí  pro realizaci SCLLD



PŮLROK V POHYBU:
VÝZVY, NOVÉ PROJEKTY, KONTROLY A SPOLUPRÁCE

MULTIFUNKČNÍ PAVILÓN V LIBČANECH, VEŘEJNÉ PROSTRANSTVÍ V HRÁDKU, CHODNÍK V BOHARYNI,
DOPRAVNÍ AUTOMOBIL PRO JPO LIBOTOV, AUTOMOBIL PRO PEČOVATELSKOU PÉČI, DOPRAVNÍ AUTOMOBIL
PRO JPO LOCHENICE. 

První polovina roku se nese ve znamení úspěšně realizovaných a proplacených
projektů, které už nyní slouží občanům v našem území. Díky pečlivé přípravě obcí 
a konzultacím s naší kanceláří procházely projekty rychlou administrací a byly bez
komplikací schváleny k proplacení.

Mezi příklady již dokončených projektů patří:
nové veřejné prostranství v centru obce Hrádek,
venkovní učebna pro ZŠ a MŠ Libčany – otevřená i pro veřejnost,
dopravní automobily pro hasiče v Libotově, Hořiněvsi, Sověticích a
Lochenicích,
vozidla pro pečovatelskou službu Pracoviště pečovatelské péče o.p.s.,
projekty zvyšující dopravní bezpečnost v Syrovátce, Boharyni, Žiželevsi–
Hořiněvsi, Dobřenicích a v Nechanicích,
revitalizace požární nádrže v obci Habřina.

OPERAČNÍ PROGRAM TECHNOLOGIE A APLIKACE PRO
KONKURENCESCHOPNOST

A máme i jednu skvělou novinku – v rámci nového programu OP TAK uspěl
projekt zaměřený na pořízení RTG systému pro hipiatrii. Díky němu se brzy
rozšíří dostupnost specializované veterinární péče o koně v našem regionu.

Skvělá zpráva – splněn milník!
Splnili jsme důležitý milník v čerpání
prostředků z programu IROP. 

Díky tomu získáme další alokaci ve výši
26 141 434 Kč, kterou budeme moci
znovu nabídnout do území.

Za úspěchem stojí kvalitně připravené
projekty a rychlá realizace ze strany
žadatelů. Jsme rádi, že se strategie
MAS daří naplňovat konkrétními kroky
a přináší reálný přínos pro náš region.
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 PROJEKTY PODPOŘENÉ Z PROGRAMU IROP



3www.hradeckyvenkov.cz

 PROJEKTY PODPOŘENÉ Z PROGRAMU SP SZP

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ V MÍSTNÍ ČÁSTI OBCE BROD V HEŘMANICÍCH, DĚTSKÉ HŘIŠTĚ V TĚCHLOVICÍCH, 
TRIBUNA U  SPORTOVNÍHO HŘIŠTĚ V MŠ A ZŠ LIBČANY, SEKAČKA V LODÍNĚ, 
ZÁZEMÍ PRO VÍCEÚČELOVÉ HŘIŠTĚ VE HVOZDNICÍCH, KOMUNÁLNÍ TECHNIKA V LOCHENICÍCH. 

Navzdory náročnému procesu administrace začaly v těchto dnech první
kontroly hotových projektů z 1. výzvy. Tato důležitá fáze dotačního procesu
ověřuje, zda byly podpořené záměry řádně dokončeny. Pro obce i místní 
spolky to znamená, že mohou začít plně využívat nově pořízené vybavení 
nebo zrekonstruované prostory.

Mezi úspěšně dokončenými projekty najdeme například investice do zázemí
pro spolkovou činnost, kulturní akce nebo drobné obecní infrastruktury.

MAS Hradecký venkov děkuje všem realizátorům za svědomitý přístup a těší
se na další dokončené projekty v našem regionu.

Nové výzvy,
nové příležitosti

Během prvního pololetí roku jsme
uzavřeli 4 výzvy s celkovou alokací 
přes 22 milionů Kč  
v programech IROP, SP SZP a OP TAK.

Výzva č. 3 SP SZP je již uzavřena a
Programovým výborem bylo schváleno
31 žádostí o dotaci, které žadatelé 
v květnu předložili ke kontrole na SZIF.
Mezi podpořenými projekty najdeme
např. vybavení mateřských škol, nákup
klecí pro Český svaz chovatelů,
dopravní hřiště, revitalizaci
autokempu, vybavení jezdeckého
klubu či rekonstrukci hřbitovní zdi 
a mnoho dalších zajímavých projektů. 

V IROPU jsme přijali celkem 3 projektové
záměry a v OP TAK 3 podnikatelské
záměry. Projektové záměry se týkají
obnovy a revitalizace veřejných
prostranství a zázemí pro vzdělávání.
Podnikatelské záměry jsou zaměřeny na
nákup vybavení v oblasti zubařské péče 
a automatizaci výroby.

Přehled podpořených projektů naleznete na našich webových stránkách 
v sekci “Dotační programy” u jednotlivých výzev.

WORKOUTOVÉ HŘIŠTĚ VE ZVÍKOVĚ - BOHARYNĚ



Společně posouváme náš venkov vpřed
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Místní akční skupina Hradecký venkov již od svého vzniku staví na
spolupráci zástupců obcí, neziskových organizací, podnikatelů 
i aktivních občanů. Tito partneři přinášejí do společné práce cenné
zkušenosti ze svých oborů a aktivně se podílejí na realizaci strategie
komunitně vedeného místního rozvoje. Jejich práce je často nenápadná,
ale klíčová – právě oni určují směr podpory v našem území. Otevřený
dialog napříč sektory ukazuje, že spolupráce může fungovat efektivně 
a s respektem ke všem zúčastněným.

Rok 2025 se nese ve znamení intenzivní práce. Uskutečnilo se pět
zasedání orgánů MAS, kde se hodnotily projektové a podnikatelské
záměry, diskutovala výběrová kritéria výzev a shrnovaly podněty pro
evaluaci předchozího období.

V květnu se navíc sešlo Plénum MAS, tentokrát v inspirativním
prostředí Stodoly v Popovicích.
 

Velmi podnětná byla diskuze nad budoucností naší strategie 
a rozvojem celého území.

Prezentaci o roli malých obcí při
financování služeb v území přednesl
Mgr. Lukáš Khýn z KÚ KHK. 
Stále více obcí se postupně zapojuje do
spolufinancování služeb, které
naši občané v území využívají.
Jedná se o důležitý krok směrem 
k udržitelnému rozvoji našeho území 
a k zajištění dostupnosti služeb, které
občané každodenně využívají. 

Ve Stračově se 3. dubna 2025
uskutečnila pro nás velmi významná
akce - Sociální konference Hradecký
venkov.
Na této akci se sešli zástupci
Královéhradeckého kraje, jednotlivých
obcí, neziskových organizací i dalších
místních aktérů, kteří společně rozvíjejí
systém sociální podpory v regionu.

Sociální konference MAS Hradecký venkov
Průběh a přínos diskuzí:
Prezentovaly se výsledky z pracovních
skupin i praktické zkušenosti z terénu.
Účastníci diskutovali nad definovanými
prioritami:

posílení spolupráce,
role komunity,
dostupnost služeb.

Festival Královéhradeckého kraje
Zúčastnili jsme se Festivalu Královéhradeckého kraje, který tradičně nabízí příjemnou atmosféru a prostor pro setkávání
napříč regionem. Potěšil nás velký zájem návštěvníků o naši činnost – lidé se zajímali, co MAS vlastně dělá a jak přispívá 
k rozvoji území. Velký úspěch sklidil také energetický kvíz, který připravili naši odborníci Honza a František. Zapojily se
děti i dospělí a o zábavu i poučení tak nebyla nouze.

www.hradeckyvenkov.cz

Realizováno za finanční podpory Královéhradeckého kraje



Mezinárodní spolupráce - naše MAS
v Polsku a Chorvatsku
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Naše žádost uspěla v
programu NPŽP 
Žádost o dotaci do výzvy 2/2024
programu NPŽP (Národní program
životního prostředí), která navázala na
předchozí aktivity v rámci SECAP (Akční
plán pro udržitelné energii a klima na
území Hradeckého venkova).

Projekt je realizován od ledna a v rámci
aktualizace SECAP jsou navštěvovány
zapojené obce. 

Cílem je zmapovat realizovaná opatření
v oblasti energetiky a projednat další
připravované kroky směrem k vyšší
efektivitě, úsporám a šetrnému přístupu
k životnímu prostředí. 

František, jako zástupce Hradeckého venkova – partnera projektu HERCULES-CE,
se pravidelně účastní mezinárodních setkání všech partnerů ze sedmi zemí
Evropské unie. Cílem projektu je sdílení zkušeností, mentoring a praktická podpora
při zakládání energetických společenství v jednotlivých regionech.
V průběhu roku proběhla dvě významná setkání: začátkem roku ve Varšavě a v
červnu v chorvatském městě Labin. V Labinu se partneři zaměřili především na
testování demo verze softwaru pro modelování energetických komunit, výměnu
zkušeností a plánování konkrétních kroků k tomu, aby podobná řešení mohla
vzniknout i u nás.
Díky těmto aktivitám získává MAS Hradecký venkov cenné podklady a inspiraci
pro vznik a fungování malých komunitních energetických společenství v našem
regionu.

Program je určen především pro
nízkopříjmové obyvatele, kteří chtějí
zateplit dům, vyměnit okna nebo
vylepšit vytápění, žádat ale v novém
NZÚL může každá fyzická osoba
splňující podmínky. 

Od dubna MAS nabízí každé úterý
konzultační hodiny, kde odborníci
pomáhají lidem s žádostmi i plánováním
zateplení. Jde o důležitou součást snahy
MAS o podporu snižování energetické
náročnosti, prevenci energetické
chudoby a zlepšování kvality bydlení 
v regionu.

NZÚL pokračuje

NOVINKY NA POLI ENERGETIKY
VZDĚLÁVÁME SE, KONZULTUJEME, AKTUALIZUJEME SECAP

Více o projektu HERCULES CE naleznete na stránkách projektu.

Přehled o aktivitách, které podporují rozvoj našeho venkova v energetické oblasti 
a dalších činnostech MAS se dočtete na našich webových stránkách v sekci
“Energetika”.

https://www.interreg-central.eu/projects/hercules-ce/
https://www.hradeckyvenkov.cz/energetika/
https://www.hradeckyvenkov.cz/energetika/
https://www.hradeckyvenkov.cz/energetika/
https://www.hradeckyvenkov.cz/energetika/


Místní akční skupina Hradecký venkov
Kancelář: Husovo nám. 83, Nechanice 503 15

tel.: +420 720 988 767
e-mail: mas@hradeckyvenkov.cz

Strategie - období 2014-2020
81611722

Strategie - aktuálně 2021-2027
61582854

NZÚL
34031088

Šablony pro školy
5538692
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 SPOLEČNĚ PRO SILNÝ A SOBĚSTAČNÝ VENKOV

Místní akční skupina Hradecký venkov dlouhodobě nabízí obcím v našem regionu široké spektrum služeb, které reagují na
aktuální potřeby – od energetického poradenství a pomoci s dotacemi až po aktivity podporující komunitní život a řešení
sociálních problémů. Abychom tyto služby mohli i nadále poskytovat a rozvíjet, budeme na jednotlivých obcích jednat 
o územním příspěvku. Není to pouze formální poplatek, ale skutečná investice do rozvoje vašeho území. A proč je tento
příspěvek důležitý?

Projekty, které na území MAS Hradecký venkov realizujeme, nejsou plně financovány z evropských ani národních
prostředků. Nově většina z nich vyžaduje spolufinancování, které MAS musí uhradit. A právě tyto příspěvky nám pomůžou
zajistit finanční stabilitu společnosti. Bez těchto prostředků by nebylo možné projekty realizovat v takovém rozsahu 
a kvalitě, jak jste zvyklí.

Pro Vaši představu Vám ukážeme, kolik dotačních prostředků jsme v našem území přerozdělili:

Strategie za období 
2014 - 2020

81 611 772 Kč

Nová zelená úsporám Light
podpora nízkopříjmových domácností

období 2023 - 2025
34 031 088 Kč

Šablony pro školy
OP JAK I. vlna 

2024-2025
5 538 692 Kč

Strategie - aktuální období 
2021 - 2027

částka podpořených projektů 
od roku 2024

61 582 854 Kč


